



رئيس غرفة قطر يلتقي رئيس الوزراء المصري لتعزيز التعاون الاقتصادي والاستثماري

في أن الفترة المقبلة سوف تشهد مزيداً من التقارب بين رجال الأعمال القطريين والمصريين، مما يهيئ أرضية صلبة لإقامة تحالفات وشركات تجارية.

من ناحيته أكد رئيس مجلس الوزراء المصري مصطفى مدبولي أن "الدولة المصرية مستعدة لإقرار أي حوافز من شأنها تشجيع الاستثمارات في المجالات المختلفة إذا كان لدينا اقتناع بأنها ستخدم المستثمرين"، لافتاً إلى أن "الدولة المصرية واجهت على مدار السنوات التسع الماضية، تحديات سياسية كبيرة بعد أن شهدت ثورتين، وما أعقبهما من حرب الدولة على الإرهاب"، مشدداً على أن "الدولة المصرية وضعت نصب أعينها إتاحة العديد من الحوافز الاستثمارية، وتم التركيز في هذا الإطار على الحوافز في مجالات الزراعة، والصناعة، والسياحة، وكذلك الصناعات المتطورة، التي يهتم بها العالم كله حالياً، مثل الطاقة الجديدة والمتجددة، والاتصالات وتكنولوجيا المعلومات، وغيرها من الصناعات، التي نستهدف من التركيز عليها من أجل تقليل فجوة الاستيراد".

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

التقى رئيس مجلس الوزراء المصري، الدكتور مصطفى مدبولي، على هامش زيارته إلى قطر، رئيس مجلس إدارة غرفة قطر الشيخ خليفة بن جاسم آل ثاني، والنائب الأول لرئيس مجلس إدارة رابطة رجال الأعمال القطريين، حسين إبراهيم الفردان، بحضور أعضاء مجلس إدارة غرفة قطر، ورابطة رجال الأعمال القطريين، وأعضاء الوفد الرسمي المصري. وتمنى الشيخ بن جاسم أن يحقق اللقاء أهدافه في تعزيز التعاون المشترك، وإقامة تحالفات بين الشركات القطرية والمصرية، وتعزيز الاستثمارات المتبادلة وصولاً إلى معدلات أعلى للتبادل التجاري، الذي شهد تطوراً ملحوظاً في السنوات الأخيرة.

وقال: نراقب بكل إعجاب، التطورات الملحوظة التي يشهدها الاقتصاد المصري، والطفرة الكبيرة التي تشهدها مصر، سواء في مجال البنية التحتية، أو المشاريع التنموية، التي توفر العديد من الفرص الاستثمارية لرجال الأعمال، مما يعتبر محفزاً لأصحاب الأعمال القطريين لتوجيه استثماراتهم للسوق المصرية، خصوصاً مع وجود فرص مجدية في قطاعات متعددة مثل الزراعة، والأمن الغذائي، والصناعة، والعقارات، والضيافة. وإننا واثقون

Qatar Chamber Chairman Meets Egyptian Prime Minister to Boost Economic and Investment Cooperation

On the sidelines of his visit to Qatar, the Chairman of the Egyptian Minister, Dr. Mostafa Madbouly, met with the Chairman of the Board of Directors of Qatar Chamber, Sheikh Khalifa bin Jassim Al Thani, and the First Vice Chairman of the Board of Directors of the Qatari Businessmen Association, Hussein Ibrahim Al-Fardan, in the presence of members of the Board of Directors of Qatar Chamber, the Qatari Businessmen Association, and members of the Egyptian official delegation.

Sheikh bin Jassim hoped that the meeting would achieve its objectives of enhancing joint cooperation, establishing alliances between Qatari and Egyptian companies, and promoting mutual investments to reach higher rates of trade exchange, which has witnessed remarkable development in recent years.

He said: "We are watching with admiration the remarkable developments in the Egyptian economy, and the great boom that Egypt is witnessing, whether in the field of infrastructure or development projects, which provide many investment opportunities for businessmen, which is considered a catalyst for Qatari business owners to direct their investments to the Egyptian market, especially with the presence of feasible opportunities in

multiple sectors such as agriculture, food security, industry, real estate, and hospitality." We are confident that the coming period will witness more rapprochement between Qatari and Egyptian businessmen, which will create a solid ground for establishing alliances and commercial partnerships.

For his part, Egyptian Prime Minister Mostafa Madbouly stressed that "the Egyptian state is ready to approve any incentives that would encourage investments in various fields if we are convinced that they will serve investors," pointing out that "the Egyptian state has faced over the past nine years, great political challenges after witnessing two revolutions, and the subsequent state war on terrorism," stressing that "the Egyptian state has set its sights on providing many investment incentives, and the focus has been in this context. on incentives in the fields of agriculture, industry, tourism, as well as advanced industries, which the whole world is currently interested in, such as new and renewable energy, communications and information technology, and other industries, which we aim to focus on in order to reduce the import gap."

Source (Al-Asharq Al-Awsat, Edited)

■ "موديز" ترفع توقعاتها للنمو في السعودية

عدلت وكالة "موديز" للتصنيف الائتماني توقعاتها لنمو الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي للسعودية، بزيادة نسبة النمو إلى 2.5 في المئة عام 2023 الحالي، وبنسبة 3.1 في المئة عام 2024 المقبل، ما يعكس استمرار قوة نشاط القطاع الخاص غير النفطي. ويأتي ذلك رفعا من توقعاتها السابقة خلال نوفمبر (تشرين الثاني) الماضي، بنمو 1.7 في المئة في 2023، وبنسبة 2.6 في المئة في 2024.

وكانت وكالة "موديز" قد توقعته نمو اقتصاد المملكة بمعدل متوسط يبلغ نحو 3.9 في المئة خلال الأعوام من 2022 وحتى 2026.

وأشادت الوكالة بقوة الاقتصاد السعودي رغم بعض التحديات، منوهة بالخطوات التي تقوم بها المملكة لتنويع اقتصادها بعيدا عن النفط والتي بدأت توتي ثمارها. وكشفت وكالة موديز عن أن المملكة تتمتع بنقاط قوة تدعم تصنيفها الائتماني المرتفع والنظرة المستقبلية المستقرة لاقتصادها. وتشمل نقاط القوة بحسب الوكالة الميزانية العمومية المتينة المدعومة بمستويات معتدلة من الديون واحتياطات مالية كبيرة. هذا إلى جانب احتياطياتها النفطية الضخمة وتكاليف الاستخراج المنخفضة للنفط

والنظام المالي المنظم والمدار بحكمة.
المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

■ "Moody's" raises Growth Forecasts in Saudi Arabia

"Moody's" has revised its forecast for Saudi Arabia's real GDP growth, increasing the growth rate to 2.5 percent in 2023 and by 3.1 percent in 2024, reflecting the continued strength of non-oil private sector activity. This comes up from its previous forecast last November, with a growth of 1.7 percent in 2023, and by 2.6 percent in 2024.

"Moody's" had predicted that the Kingdom's economy would grow at an average rate of about 3.9 percent during the years from 2022 to 2026.

The agency praised the strength of the Saudi economy

despite some challenges, noting the steps taken by the Kingdom to diversify its economy away from oil, which is beginning to bear fruit. Moody's revealed that the Kingdom has strengths that support its high credit rating and a stable outlook for its economy. The agency's strengths include a solid balance sheet, backed by moderate levels of debt and large fiscal reserves. This is in addition to its huge oil reserves, low oil recovery costs, and prudently organized and managed financial system.

Source (Al-Arabiya.net, Edited)

■ البنك الدولي يرفع توقعاته لنمو الاقتصاد الإماراتي إلى 4.1 في المئة

توقع البنك الدولي نمو اقتصاد دولة الإمارات العربية المتحدة بنسبة 4.1 في المئة، مينا أن معدل النمو المتوقع جيد للغاية في ظل الأوضاع الاقتصادية العالمية الصعبة. ووفق البنك الدولي فقد حقق الاقتصاد الإماراتي أداءً جيداً في العام الماضي، ومن المتوقع الاستمرار على نفس الأداء أيضاً في 2023. وأرجع البنك الدولي النمو المتوقع للاقتصاد الإماراتي إلى جملة من الحوافز، في مقدمها الجهود الحكومية للتنويع الاقتصادي وبيئة الأعمال الجاذبة وسهولة ممارسة الأعمال والبنية التحتية المتطورة.

وبحسب تقرير البنك الدولي، من المتوقع أن يؤدي ارتفاع حجم الصادرات

النفطية، إلى جانب انتعاش الطلب على القطاعات غير النفطية، إلى نمو إجمالي الناتج المحلي الحقيقي لدولة الإمارات بنسبة 4.1 في في 2023.

في الموازاة، انخفضت توقعات البنك الدولي للاقتصاد العالمي بشكل كبير من 3 في المئة في يونيو (حزيران) الماضي إلى 1.7 في المئة وفق آخر التقديرات الصادرة، فيما من المتوقع أن تنمو اقتصادات دول مجلس التعاون الخليجي بنسبة 3.7 في المئة عام

2023.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

■ World Bank raises UAE Economic Growth Forecast to 4.1 percent

The World Bank predicted that the UAE's economy will grow by 4.1 percent, indicating that the expected growth rate is very good in light of the difficult global economic conditions.

According to the World Bank, the UAE economy performed well last year and is expected to continue the same performance in 2023. The World Bank attributed the expected growth of the UAE economy to a number of incentives, foremost of which are government efforts to diversify the economy, an attractive business environment, ease of doing business, and advanced

infrastructure.

According to the World Bank report, higher oil exports, coupled with a rebound in demand for non-oil sectors, are expected to lead to real GDP growth of the UAE by 4.1 percent in 2023.

In parallel, the World Bank's forecast for the global economy has fallen significantly from 3 percent in June to 1.7 percent, according to the latest estimates, while GCC economies are expected to grow by 3.7 percent in 2023.

Source (Al Khaleej Newspaper, UAE, Edited)





■ البطالة في الأردن تنخفض إلى 22.9 في المئة

وتستهدف رؤية التحديث الاقتصادي في الأردن مضاعفة النمو في المملكة إلى 5.5 في المئة على مدار 10 سنوات، بجانب جذب استثمارات أجنبية بقيمة 1.5 مليار دولار سنويا، وجذب استثمارات محلية بقيمة 2.5 مليار دولار سنويا. كما تستهدف الرؤية توفير مليون وظيفة خلال 10 سنوات. بينما من شأن الإصلاحات الاقتصادية الهيكلية الحفاظ على الطبقة الوسطى، والحفاظ على الاستقرار النقدي بما يسمح حرية تحريك النقد الأجنبي للمستثمرين دون أي قيود.

المصدر (موقع سكاى نيوز عربي، بتصرف)

■ Unemployment in Jordan drops to 22.9 percent

The unemployment rate in Jordan fell by the end of the fourth quarter of last year to 22.9 percent compared to 23.1 percent in the previous quarter. While the unemployment rate for the fourth quarter of 2021 was 23.3 percent, according to data from the Jordanian Department of Statistics.

The International Monetary Fund (IMF) forecast Jordan's GDP growth at 2.7 percent in 2022-2023, up from 2.4 percent in the fourth review whose results were published in June 2022. The report also showed the success of the Central Bank of Jordan in

انخفض معدل البطالة في الأردن مع نهاية الربع الرابع من العام الماضي إلى 22.9 في المئة مقارنة مع 23.1 في المئة في الربع السابق. في حين كان معدل البطالة للربع الرابع من 2021 يبلغ 23.3 في المئة بحسب بيانات دائرة الإحصاءات العامة الأردنية. وتوقع صندوق النقد الدولي نمو إجمالي الناتج المحلي للأردن عند 2.7 في المئة في العامين 2022-2023، ارتفاعا من 2.4 في المئة في المراجعة الرابعة التي نشرت نتائجها في يونيو 2022. كما أظهر التقرير نجاح البنك المركزي الأردني في الحفاظ على الاستقرار النقدي والمالي.

maintaining monetary and financial stability.

Jordan's vision of economic modernization aims to double the Kingdom's growth to 5.5 percent over 10 years, attract \$1.5 billion in foreign investment annually and attract \$2.5 billion in domestic investment annually. The vision also aims to create one million jobs within 10 years. Structural economic reforms would preserve the middle class and maintain monetary stability allowing free movement of foreign exchange for investors without any restrictions.

Source (Sky News Arabic Website, Edited)